
Transkrypcja XXVII sesji Rady Miejskiej w Krobi,  

zwołanej na dzień 30 listopada 2020 roku 

 

   

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Szanowni Państwo, serdecznie witam na XXVII sesji Rady Miejskiej w Krobi. Witam Państwa 

Radnych, witam Pana Burmistrza wraz ze współpracownikami. Witam również Państwa przed 

ekranami telewizorów i monitorów. 

 

Pozwólcie Państwo, że przedstawię porządek dzisiejszej sesji. 

 

-punkt 1 otwarcie i sprawdzenie obecności radnych. I w tym momencie stwierdzam, że mamy 

na sali 14 radnych, w związku z czym rada jest władna podejmować uchwały na dzisiejszej sesji, 

-punkt 2 przedstawienie porządku obrad, 

-punkt 3 przyjęcie protokołu z XXVI sesji,  

-punkt 4 informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym, 

- punkt 5 sprawozdanie z działalności Burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym, 

- punkt 6 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej Filialnej 

w Ciołkowie z klasami integracyjnymi przy Szkole Podstawowej im. Stanisława Fenrycha  

w Pudliszkach z klasami integracyjnymi. 

-punkt 7 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XVII/123/2008 Rady 

Miejskiej  w Krobi z dnia18 lutego 2008 r. w sprawie zasad udzielania stypendiów dla  uczniów. 

- punkt 8 rozpatrzenie  projektu  uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi  

Gostyńskiemu, 

-punkt 9 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług  

w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków, 

-punkt 10 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/148/2019 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 18 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krobia  na lata 2020 – 2030, 

-punkt 11 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia  

na rok 2020, 

- punkt 12 informacja  o  naliczonych  jednorazowych  opłatach  z  tytułu   wzrostu  wartości 

nieruchomości w związku z uchwaleniem bądź zmianą miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w roku 2019, 

- punkt 13 informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2019/2020, 

- punkt 14 wolne głosy i wnioski, 

- punkt 15 zakończenie. 

Czy ktoś z Państwa chciałby wprowadzić zmiany do porządku obrad?  

 

Burmistrz Krobi Łukasz Kubiak:  

 

Szanowni Państwo Radni. Chciałem zaproponować zmianę do przedstawionego porządku 

dzisiejszej sesji. Wnoszę o uzupełnienie porządku obrad o rozpatrzenie dwóch projektów uchwał. 

Pierwszy projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/361/2014 Rady Miejskiej w Krobi 

 z dnia 28 kwietnia 2014 r. w sprawie zwolnień przedmiotowych od podatku od nieruchomości  

na terenie gminy Krobia w ramach zasady de minimis. Drugi projekt dotyczy zmiany uchwały  

Nr IX/61/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 24 czerwca 2015 r. w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty 



należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadający Gminie Krobia lub jej 

jednostkom podległym oraz wskazania organu do tego uprawnionego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo Panu Burmistrzowi. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby wprowadzić zmianę  

do porządku obrad? Nie widzę. W związku z tym zamykam możliwość zgłaszania wniosków. 

Proponuję aby zaproponowane przez Pana Burmistrza dwa projekty uchwał wprowadzić 

odpowiednio. Jako pierwsza uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/361/2014 Rady Miejskiej 

w Krobi z dnia 28 kwietnia 2014 r. w sprawie zwolnień przedmiotowych od podatku  

od nieruchomości na terenie Gminy Krobia w ramach zasady de minimis wprowadzić jako punkt 

12. Natomiast w kolejnym punkcie proponuję wprowadzić drugi projekt - w sprawie zmiany 

uchwały Nr IX/61/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 24 czerwca 2015 r. w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadający Gminie Krobia lub jej 

jednostkom podległym oraz wskazania organu do tego uprawnionego, jako punkt 13. Automatycznie 

następne punkty o dwie jednostki liczebne się przesuwają. I tak informacje o naliczonych 

jednorazowych opłatach z tytułu wzrostu wartości nieruchomości będziemy mieli w punkcie 14,  

w 15 informację o stanie realizacji zadań oświatowych, punktem 16 będą wolne głosy i wnioski, 

punktem 17 będzie zakończenie. Proszę o przegłosowanie w pierwszej kolejności wprowadzenie  

do porządku obrad pierwszego w punkcie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały  

Nr XLVI/361/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 kwietnia 2014 r. w sprawie zwolnień 

przedmiotowych od podatku od nieruchomości na terenie Gminy Krobia w ramach zasady de 

minimis. Proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za wprowadzeniem 

tego projektu? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?  Dziękuję 14 głosami „za” uzupełniliśmy porządek o ten 

projekt uchwały. Drugi projekt uchwały proponuję wpisać jako punktu 13 w porządku obrad projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/61/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 24 czerwca 2015 

r. w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub 

rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 

przypadający Gminie Krobia lub jej jednostkom podległym oraz wskazania organu do tego 

uprawnionego. Proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za 

wprowadzeniem tego projektu uchwały w punkcie 13 porządku obrad. Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał?  Stwierdzam że 14 głosami „za” porządek został uzupełniony o drugi projekt uchwały. 
Głosowanie kolejne dotyczy porządku obrad po zmianach. Proszę o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku 

tych z Państwa, którzy są za uchwaleniem nowego porządku obrad dzisiejszej sesji. Proszę o podniesienie 

ręki.  Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” porządek został 

zmieniony.  
 

W punkcie 3 przyjęcie protokołu XXVI sesji Rady Miejskiej w Krobi. Protokół był wyłożony  

w biurze rady. Czy Państwo zgłaszacie jakieś propozycje do zmian w protokole z poprzedniej sesji? 

Nie widzę. W związku z tym proponuję przegłosować przyjęcie protokołu. Proszę o podniesienie 

ręki i naciśnięcie na tablecie odpowiedniego przycisku tych z Państwa, którzy są za przyjęciem 

protokołu z poprzedniej sesji. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” 

protokół został przyjęty. 
 

W punkcie 4 mamy informację Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym. Tak jak podczas poprzedniej sesji otrzymaliście Państwo informację na 

tablety. Czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania dotyczące tego sprawozdania? Nie widzę,  

w  związku z tym zamykam ten punkt. 

 



W punkcie 5 mamy sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. Również na 

tablety załączone zostało to sprawozdanie. Czy zgłaszają Państwo jakieś pytania do sprawozdania 

Pana Burmistrza?  Nie widzę zgłoszeń. W związku z tym zamykam ten punkt. 
 

W punkcie  6 rozpatrywanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej 

Filialnej w Ciołkowie z klasami integracyjnymi przy Szkole Podstawowej im. Stanisława Fenrycha 

w Pudliszkach z klasami integracyjnymi. Proszę z zabranie  głosu Pana Burmistrza. 
 

Burmistrz Krobi Łukasz Kubiak:  

 

Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Pan Kierownik Referatu Projektów i Edukacji Łukasz Burkiewicz 

przedstawi Państwu ze szczegółowym uzasadnieniem projekt uchwały, który Państwo Radni 

otrzymali pod obrady dzisiejszej sesji. Moim zdaniem proponowany projekt uchwały o zamiarze 

likwidacji szkoły filialnej w Ciołkowie należałoby przyjąć. Po Panu kierowniku proszę aby także 

zabrała głos Dyrektor Szkoły Podstawowej w Pudliszkach Pani Bogumiła Szolc.  Również Państwa 

Radnych proszę o dyskusję w tym temacie oraz kierowanie pytań. O zabranie głosu proszę też 

Skarbnika Gminy Krobia, celem przedstawienia Państwu konkretnych danych finansowych,  

o których w ostatnich tygodniach była mowa. Pragniemy przedstawić, poprzez wykresy, 

szczegółowe i konkretne dane, którymi na ten moment przed podjęciem projektu uchwały 

dysponujemy. Oczywiście, tak jak to wielokrotnie mówiliśmy w ostatnich tygodniach, dopiero 

rozpoczynamy procedurę i jesteśmy cały czas otwarci na dyskusję, debatę nad zamiarem likwidacji  

Szkoły Podstawowej Filialnej w Ciołkowie. Przed nami Państwa decyzja, poprzedzona tygodniami 

rozmów na temat w ogóle systemu oświaty i wychowania w naszej gminie. Ze swoimi 

współpracownikami jestem cały czas do Państwa dyspozycji. Będę starać się odpowiedzieć na 

wszystkie pytania, rzeczowo, tak jak zawsze to czynimy. Szanowni Państwo, proszę też dzisiejszą 

sesję i to, co po tej sesji nastąpi, traktować cały czas jako formę i płaszczyznę do dalszej dyskusji  

w temacie likwidacji szkoły w Ciołkowie. Ja miałbym na tyle tytułem wstępu. Proszę pana 

kierownika Łukasza Burkiewicza o przedstawienie projektu uchwały.  
 

Kierownik Referatu Projektów i Edukacji Łukasz Burkiewicz: 

 

Szanowni Państwo Radni, projekt uchwały Rady Miejskiej w Krobi dotyczy zamiaru likwidacji 

Szkoły Podstawowej Filialnej w Ciołkowie z klasami integracyjnymi przy Szkole Podstawowej im. 

Stanisława Fenrycha w Pudliszkach z klasami integracyjnym. Projekt, jak sama nazwa wskazuje, 

mówi o zamiarze likwidacji. W następnej kolejności, jeżeli Państwo taką uchwałę podejmiecie, 

organ prowadzący będzie miał czas do 31 sierpnia 2021 roku aby podjąć ostateczną uchwałę  

o likwidacji. W tym czasie będzie odbywać się procedura zgodnie z ustawą. Procedura polega na 

tym, że należy skutecznie poinformować rodziców uczniów uczęszczających do tej placówki, 

wszystkich rodziców uczniów tej placówki, pisemnie o zamiarze likwidacji. Również należy 

powiadomić Wielkopolskiego Kuratora Oświaty. Kurator Oświaty wydaje w okresie 30 dni opinię 

do uchwały. Do projektu uchwały zostało Państwu Radnym przedstawione uzasadnienie. Dotyczy 

ono różnych aspektów procedowania, przygotowania procesu likwidacji oraz materiałów 

analitycznych, które mają pomóc podjąć decyzję w tej przedmiotowej sprawie. Ważnym aspektem  

w całej procedurze jest wyjście od  danych demograficznych. Pozwólcie Państwo, że podam parę 

informacji zgodnie z tymi trzema tabelami. Zrobiliśmy analizę demograficzną urodzeń dzieci w tym 

obwodzie czy części obwodu Szkoły Podstawowej w Pudliszkach. Chodzi mianowicie o Szkołę 

Podstawową Filialną w Ciołkowie. Dla miejscowości Ciołkowo, Kuczyna, Kuczynka, Ziemlin 

i Przyborowo dane demograficzne dotyczą okresu urodzeń w latach od 2011-2020. Pozwolę sobie 

pogrupować je blokami. Jeżeli chodzi o urodzenia od 2011 do 2013, to mieliśmy tych urodzeń  

w tych wspomnianych miejscowościach 22. Zgodnie z danymi statystyczny klasa I nie została w tym 



roku szkolnym utworzona, gdyż w tym roczniku mieliśmy urodzonych sześcioro dzieci. Jeżeli chodzi 

o klasę II i  III, również warto przyjrzeć się strukturze dzieci uczęszczających do tych klas. Tak jak 

wspomniałem wcześniej, mamy dziesięcioro uczniów, z czego pięcioro jest spoza tego mini obwodu 

Szkoły Podstawowej Filialnej w Ciołkowie. Pięcioro dzieci jest spoza pięciu miejscowości, które 

obwód tworzą. Są to dzieci niepełnosprawne, które ze względu na specyfikę tego oddziału 

integracyjnego, tej klasy integracyjnej, są dowożone z innych części gminy, między innymi z Krobi. 

Jeżeli chodzi o klasę II, mamy ośmioro dzieci. Tak jak wspomniałem, dwoje dzieci również jest 

dowożonych spoza tego obwodu. Pozostałych sześcioro to są dzieci właśnie pochodzące czy 

urodzone na terenie obwodu. Jeżeli chodzi o urodzenia, to klasa I nie powstała, nie została 

utworzona ze względu na małą liczbę dzieci. Następne lata 2014, 2015, 2016, to roczniki 

odpowiednio 6-latki, 5-latki i 4-latki. Tutaj urodzeń mieliśmy w tych rocznikach 33, natomiast do 

oddziału przedszkolnego adekwatnie uczęszcza 13 dzieci. Z tego co wiem dwoje dzieci jest 

niepełnosprawnych, w tym jedna osoba dowożona z zewnątrz. Teoretycznie do tego oddziału 

mogłoby być zapisanych znacznie więcej dzieci, ponieważ jak wynika z danych statystycznych 

urodziło się ich 33. Natomiast jeżeli chodzi o dane mam najbliższe czyli roczniki 2018 - 19 – 20,  

to tutaj urodzeń mamy 24. Są to dane na 15 września 2020 roku. Rok 2020 jeszcze się nie zakończył. 

Załóżmy, że jest ok. 24 dzieci i te trzy roczniki za chwilę wejdę w system przedszkolny, czyli do 

oddziału przedszkolnego, a później adekwatnie w system szkolny czyli do trzech klas. Jeszcze na 

jedną rzecz warto zwrócić uwagę, że w oddziale przedszkolnym obecnie mamy  13 dzieci, z czego  4 

to sześciolatki. Pozostali 6-latkowie, a jest ich, według urodzeń około 11 w obwodzie Szkoły  

w Ciołkowie, nie uczęszcza do oddziału w Ciołkowie. Tylko 4 sześciolatków uczestniczy w zajęciach 

w oddziale przedszkolnym w Szkole Filialnej w Ciołkowie, pozostali 6-latkowie są dowożeni do 

Przedszkola Samorządowego w Pudliszkach. Warto zwrócić uwagę, że dzieci z tego rocznika za 

chwilę wejdą w system nauki szkolnej czyli do pierwszego oddziału szkolnego. Będzie z tego 

obwodu czworo uczniów, ponieważ na to wskazuje liczba uczęszczających dzieci do oddziału 

przedszkolnego. Chyba, że rodzice tych dzieci, które już na dzień dzisiejszy uczestniczą w zajęciach 

w przedszkolu, zadecydują, że jednak poślą te dzieci do pierwszej klasy do Szkoły Podstawowej 

Filialnej w Ciołkowie. To tyle jeżeli chodzi o dane. Gdybyście Państwo mieli pytania, to jestem jak 

najbardziej do dyspozycji. Odnośnie uzasadnienia, to zgodnie z ustawą  procedowana jest uchwała 

wraz z  uzasadnieniem w ważnych sprawach dla społeczności lokalnej. Trzeba wziąć również inne 

aspekty. Między innymi konsultacje odbywały się przed przedstawieniem projektu tej uchwały.  

Do dnia dzisiejszego odbyło się 6 spotkań. To spotkanie z Radnymi Rady Miejskiej w Krobi na 

posiedzeniu komisji wspólnych. Również na posiedzeniu Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, 

która pochyliła się nad tym projektem i nad materiałami analitycznymip Dwukrotnie burmistrz 

Krobi, jak również radni spotkali się z rodzicami. W spotkaniach też uczestniczyli przedstawiciele 

placówki oraz pani dyrektor. Warto zwrócić uwagę na to, że oddziały przedszkolne jak i w ogóle 

przedszkola funkcjonującą przy szkołach podstawowych. Zgodnie z rozporządzeniem Ministra 

Edukacji Narodowej w sprawie wymagań ochrony przeciwpożarowej jakie musi spełniać, to lokale 

trzeba odpowiednio dostosować. Mamy czas teoretycznie zgodnie z tym rozporządzeniem do roku 

2022. Oddział przedszkolny w Ciołkowie również wymaga takiego dostosowania. Gdyby została 

podjęta decyzja o zamiarze likwidacji, to te środki miały być wydane na dostosowanie oddziału 

przedszkolnego lokalu, który będzie mieścił się w Szkole Podstawowej w Pudliszkach do wymagań 

bezpieczeństwa. Przeniesienie samego oddziału przedszkolnego do Szkoły Podstawowej  

w Pudliszkach ze Szkoły Podstawowej Filialnej w Ciołkowie daje możliwość utworzenia zespołu 

szkolno-przedszkolnego na bazie w Pudliszkach z tym oddziałem. Ten oddział byłby właściwie 

przedszkolem jedno oddziałowym. Warto też zwrócić uwagę, że organ prowadzący zgodnie z ustawą 

prawo oświatowe ma obowiązek uczniom placówki likwidowanej zabezpieczyć możliwość nauki 

dalszej. Możliwość dalszej nauki i edukacji zostanie zapewniona w Szkole Podstawowej  

w Pudliszkach. Biorąc pod uwagę dowozy i dostosowanie czasowo oddziału przedszkolnego  

do planu dowozów ważnym aspektem jest też kadra pedagogiczna i kadra nie pedagogiczna czyli 



obsługowa, która Szkole Podstawową Filialną w Chwałkowie na dzisiaj obsługuje. Zwracamy 

uwagę na to, że nikt pracy nie straci. Nauczyciele, którzy pracują w tej szkole zostaną przeniesieni 

do Szkoły Podstawowej w Pudliszkach. Z tego co wiem pani dyrektor planuję reorganizację w ten 

sposób, że nauczyciele będą uczyć te same grupy dzieci i te same oddziały jakie funkcjonowały  

w szkole w Ciołkowie. Jeżeli chodzi o kadrę nie pedagogiczną, to część tych osób będzie również 

przeniesiona do Szkoły Podstawowej. Pozostała część z tych osób będzie miała propozycję pracy  

w innych jednostkach organizacyjnych Gminy Krobia. Tego nie powiedziałem, ale to jest myślę  

oczywiste, że oddziały szkolne czyli kl. 2 i kl. 3, a pierwszy oddział dzisiaj nie funkcjonuje w Szkole 

Podstawowej Filialnej w Ciołkowie, będą również przeniesione do Szkoły Podstawowej  

w Pudliszkach. Dzieci z tych oddziałów będą również miały zapewnioną naukę w odpowiednich 

oddziałach czy klasach wiekowych. W Szkole Podstawowej w Pudliszkach jest też teoretycznie 

lepsza oferta edukacyjna. Warto zwrócić uwagę na to, że Szkoła Podstawowa w Pudliszkach 

posiada halę sportową, a więc jest możliwość uprawiania sportu, wykonywania zajęć wf-u przez 

właściwie cały okres szkolny. Warto też zwrócić uwagę na to, że dzieci będą miały dostęp - będą 

pracować nie tylko dalej ze swoimi pedagogami dotychczasowymi opiekunami i nauczycielami,  

ale również będą miały większy dostęp do innych specjalistów, którzy funkcjonują w placówce 

Szkoły Podstawowej w Pudliszkach. Z aspektu organizacyjnego to będzie większa zastępowalność, 

gdyż wszyscy nauczyciele będą w dwóch obiektach. Dziękuję za uwagę. Jeśli są jakieś pytania to 

mogę odpowiedzieć. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
 

Dziękuję bardzo Panu Kierownikowi. Proponuję, żeby w pierwszej kolejności zrealizować 

zaplanowane wystąpienia, a w drugiej części debaty będzie możliwość zadawania pytań przez 

Państwa Radnych. Proszę Panią Bogumiłę Szolc Dyrektor Szkoły Podstawowej Pudliszkach  

o zabranie głosu. 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Pudliszkach Bogumiła Szolc:  

 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Dużo było powiedziane już odnośnie 

liczby dzieci i warunków. Chciałam się odnieść tylko do zarzutów w stosunku do mnie oraz 

przedstawić jak wygląda sytuacja z mojego punktu widzenia. Pierwsza sprawa, to usłyszałam 

zarzut, że nie interesuje mnie to, co w szkołach. Drodzy Państwo, w 2005 roku  przejmowałam 

szkołę w Ciołkowie jako szkołę filialną, a dyrektorem jestem już od 22 lat, więc trochę 

doświadczenia mam. Szkoła można powiedzieć wyglądała dość opłakanie. W środku umeblowanie 

na warunki wtedy można określić wczesne lata 80-te. W obecnej chwili można powiedzieć,  

że niektóre szkoły za 10 lat nie będą miały takich warunków. Odnośnie  dzieci klas integracyjnych 

to przez rok były toczone rozmowy w szkole w Ciołkowie. Kolejny zarzut, że nie walczymy o 8 

godzin w przedszkolu. Na ten temat prowadziłam już rozmowy z Panem Burmistrzem Sebastianem 

Czwojdą - więcej niż 4 lata temu. Wtedy Pan Burmistrz powiedział do mnie, „…dlaczego  

w Ciołkowie ma być 8 godzin?. Przedszkola w Potarzycy, Starej Krobi i Żychlewie mają 5 godzinny 

system nauki. Mnie właśnie obchodzi to, dlaczego dzieci w innych, obecnych przedszkolach 5 - 

godzinnych mają być gorsze i mają mieć krótszą opiekę niż dzieci w Ciołkowie”. Co roku 

prowadziłam rozmowy z Panem Burmistrzem Czwojdą na temat możliwości 8 godzinnego systemu. 

Niestety wiemy wszyscy jakie są ograniczenia finansowe. Kolejna sprawa to jest od kilku lat 

narastający pewien problem, z którym zmaga się dyrektor Szkoły Podstawowej w Pudliszkach  

i to bez względu na o, kto nim jest. Ponieważ bieżący rok jest ostatnim rokiem mojej kadencji, bez 

względu na to, czy dalej będę dyrektorem czy nie, to nowy dyrektor też będzie musiał się z tym 

problemem zmierzyć. Mianowicie do obecnej klasy III w Pudliszkach zgłoszono 25 dzieci i jest to 

górna granica liczby dzieci. Powyżej 25 klasa musi być podzielona na dwie. Odetchnęłam zatem  



z ulgą, że tylko tyle dzieci zostało zgłoszonych ponieważ może powstać klasa w Ciołkowie  

i w Pudliszkach. Do obecnej klasy II do Pudliszek zgłosiło się 26 dzieci. Zgodnie z prawem, ta klasa 

musi być podzielona. Ponieważ w Ciołkowie było mało dzieci, bo pięcioro, a dopiero w trakcie roku 

szkolnego doszły dzieci niepełnosprawne, we wrześniu, kiedy dzieci w placówce było ośmioro, 

zaczęłam prowadzić rozmowy z rodzicami dzieci z Pudliszek, aby dzieci posłali do Ciołkowa. 

Rozmawiałam z rodzicami, którzy mieszkają w obwodzie Ciołkowa, aby te dzieci poszły właśnie  

do szkoły w Ciołkowie. Rodzice odpowiedzieli, że jeśli dziecko chodzi do Pudliszek do przedszkola  

3 lata, to nie będą rozdzielać dziecka z kolegami koleżankami, tylko po to, żeby w Ciołkowie 

zapełnić klasę. Jeden z rodziców w pierwszym tygodniu września dostarczył zaświadczenie od 

psychologa, że dziecko nie może być ze względów emocjonalnych rozdzielone z kolegami. Klasa 

liczy zatem 26 osób, co jest ponad normę. W tym roku do I klasy do Ciołkowa miało pójść 5 dzieci. 

Dwoje rodziców od razu złożyło podanie aby ich dziecko chodziło do Pudliszek. Tłumaczyli, że oni 

pracują i dziecko rano przywożą, a o 15-tej odbierają wracając z pracy. Powstał zatem problem 

bowiem razem mamy 31 dzieci - 28 w Pudliszkach i 3 w Ciołkowie. Potrzeba podzielić klasę  

w Pudliszkach na dwie. Jeden z rodziców od razu powiedział, że cieszy się z tego, że jego dziecko 

dostało się do przedszkola w Pudliszkach i będą razem dojeżdżać. Dwoje rodziców określiło, że jest 

im wszystko jedno, jeżeli wszyscy przejdą do Pudliszek. W przedszkolu w Ciołkowie jest w tej chwili 

5 dzieci, z czego 1 z Pudliszek, gdzie ma zamieszkać. Docelowo w tym przypadku zostanie zatem 4 

dzieci w przedszkolu w Ciołkowie. Czy można więc zmusić rodziców żeby dzieci urodzone w tym 

obwodzie poszły do Ciołkowa? Przecież chodzi o dobro dziecka. Mamy robić jak najlepiej dla 

dzieci. Czyli te dzieci, które chodzą rok, dwa, trzy lata w Pudliszkach do przedszkola nawiązały 

swoje przyjaźnie. Mamy dwa wyjścia albo tym rodzicom nakazać, lecz nie wiem jakim prawem, albo 

przenieść dzieci do szkoły w Ciołkowie czyli rozdzielić je. Lub też prosić rodziców dzieci  

z Ciołkowa, żeby dzieci przeszły do Pudliszek albo utworzyć 4 osobową klasę w Ciołkowie i 2 klasy 

14 osobowe w Pudliszkach. Takie rozwiązanie byłoby chyba bezsensowne i z takimi problemami 

borykamy się z każdego roku. Jak Pan Kierownik wspomniał, istnieją migracje rodziców w różne 

miejsca, więc tak około 30 do 32 dzieci jest w obwodzie Pudliszek i Ciołkowa, natomiast do 

przedszkola chodzi trójka, czwórka dzieci. No więc mamy olbrzymią klasę albo konieczność 

podziału na dwie w Pudliszkach i maleńką klasę, do której być może dojdą dzieci niepełnosprawne 

w Ciołkowie. Stoję przed takim dylematem i Państwo sobie odpowiedzcie na pytanie, co zrobić? 

Czy zmuszać rodziców nakazywać im, żeby dzieci posyłać do Ciołkowa, mimo, że te dzieci chodzą 

do Pudliszek do przedszkola, czy dzielić w Pudliszkach za dużą klasę? Prawnie nie jest dozwolone 

aby klasa istniała 26-27 osobowa bo 25 dzieci to maksimum. Rodzice dzieci w Pudliszkach w II 

klasie już się domagali podziału, ale udało się to prawnie uzgodnić. Trudne i bolesne padały  

pytania czy mi nie żal tej szkole? Oczywiście, że tak. Ponieważ szkoła rozkwitła na moich oczach, 

mnóstwo energii, pracy i środków finansowych, także od sponsorów zostało włożone, żeby szkoła 

wyglądała tak jak wygląda. Ale nie budynek jest najważniejszy, ale dziecko. Myślę, że dziecko 

dojeżdżając 10 minut dłużej i od samego początku będzie w średniej wielkości klasie 15 do 17 

osobowej do VIII klasy, niż  przepychanie na siłę z jednej szkoły do drugiej. Takie jest  moje 

stanowisko.  Sami sobie Państwo odpowiedzcie na pytanie, co jest lepsze w tym momencie.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo dziękuję Pani Dyrektor. Zapraszam do zabrania głosu Skarbnika Gminy Damiana 

Walczaka. 

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

  

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Przed omówieniem prezentacji chciałbym się 

ustosunkować do tego co powiedziała Pani Dyrektor. Potwierdzam rzeczywiście, że szkoła w 2005 



roku poddana została dużej reorganizacji. Wówczas jeszcze tutaj tj. w Urzędzie nie pracowałem, 

ale właśnie w szkole w Pudliszkach z oddziałem filialnym w Ciołkowie, gdzie praca wyglądała dużo 

gorzej niż wygląda dzisiaj. Rzeczywiście wiele nakładów zostało poniesionych. Nie zawsze były to 

środki z budżetu gminy. Była duża skuteczność w pozyskiwaniu środków zewnętrznych ze strony 

Pani Dyrektor i Rady Rodziców. Jeszcze jedna ważna rzecz. To nie jest tak, że ta szkoła nie wymaga 

doinwestowania. Co roku do projektu budżetu składane są wnioski dotyczące kolejnych nakładów 

na ten budynek. Między innymi nakładów dotyczących wymiany instalacji centralnego ogrzewania. 

Funkcjonujący stary piec jest bardzo energochłonny. W naszym oddziale w Ciołkowie zatrudniony 

jest nauczyciel, który realizuje zajęcia dydaktyczne, opiekuńcze, wychowawcze. W każdym z naszych 

oddziałów przedszkolnych jest jeszcze druga osoba. Różnie to się nazywa, czasami pomoc 

nauczyciela lub woźna oddziałowa. Pozwoliłem sobie Państwu pokazać jakie są rzeczywiste koszty 

wynagrodzenia i utrzymania każdej dodatkowej godziny opieki przedszkolnej, ponieważ na różnego 

rodzaju spotkaniach padały sformułowania, że jest to parę złotych, że ktoś chce zaoszczędzić. 

Szanowni Państwo, to są konkretne wyliczenia wynagrodzenie nauczyciela dyplomowanego. 

Pensum nauczyciela w oddziale przedszkolnym z oddziałem zerowym to 22. Liczy się to w ten 

sposób, że mnoży się razy 4,16 taki przelicznik. Wychodzi nam średnie pensum miesięczne  

w przypadku nauczyciela oddziału przedszkolnego z oddziałem z klasami zerowymi czy z rocznikami 

zerowymi to 92 godziny. Następne oblicza się nadgodzinę i mamy tutaj w punkcie drugim obliczoną 

wartość jednej nadgodziny. Ale to nie wszystkie koszty, bo jak każdy z nas kto pracuje na umowę  

o pracę wie, że dodatkowe koszty ponosi pracodawca. Są to koszty ZUS-ów, Powszechnych Planów 

Kapitałowych, dodatkowe wynagrodzenie roczne, fundusz nagród w przypadku nauczyciela oraz 

odpis na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych.  Drugą osobą, która pracuje w oddziale 

przedszkolnym i w przypadku wydłużenia pracy tego oddziału należałoby również zapewnić tą 

opiekę i ponieść koszty związane z wynagrodzeniem, to pomoc nauczyciela czy woźna oddziałowa  

z minimalnym wynagrodzeniem za pracę. Jak Państwo wiecie co roku ono rośnie, a od przyszłego 

roku będzie wynosiło 2.800 zł, do których doliczyć należy wysługę lat oraz pochodne. W przypadku 

pomocy  nauczyciela to 20 kilka złotych za każdą godzinę. Po dodaniu wszystkich składników jedna 

godzina dodatkowa, związana z zatrudnieniem tych dwóch pracowników, to 90 zł. Oddział w 

Ciołkowie musiałby funkcjonować dłużej 3 godziny, czyli 90 zł x 3 godziny, razy średnio 21 dni w 

miesiącu x 12 miesięcy, to  razem wynosi 68.000 zł. To co Pani Dyrektor powiedziała, potwierdzam. 

Takie rozmowy były prowadzone już kilka lat temu.  Myślę, że jeszcze w poprzedniej kadencji, jeśli 

chodzi o Ciołkowo, ale również o inne oddziały. Także prowadzano stosowne ankiety z których 

wynika, że są pojedyncze przypadki rodziców, którzy chcieliby na terenie funkcjonowanie oddziałów 

przedszkolnych mieć zapewnioną opiekę powyżej 5 godzin. Szanowni Państwo, oprócz Ciołkowa 

mamy oddziały przedszkolne w Potarzycy, Żychlewie, Nieparcie. Przynajmniej w Nieparcie 

rozumiem Pani Radna, 1 oddział też mógłby wtedy funkcjonować jako oddział 8 - godzinny. Myślę, 

że w przypadku Starej Krobi również Pan Radny życzyłby sobie aby również oddział był 8 - 

godzinny. Tak samo w przypadku Sułkowic na pewno taki wniosek byłby złożony. Można by 

wymieniać wszystkie te lokalizacje, ale gdy pomnożymy  68.000 x 7, wychodzi koszt 476.000 zł. Tyle 

musielibyśmy w budżecie zapewnić środków co roku, aby takie oddziały funkcjonowały po 8 godzin. 

Jednak to nie wszystko, bo w oddziale ośmiogodzinnym trzeba by zapewnić wyżywienie.  

Koszt przygotowania posiłku w szkole w Krobi, gdzie funkcjonuje największa nasza stołówka,  

to 11 zł, w tym 5 zł to jest wsad do kotła dodatkowo 6 zł.- to jest dodatkowy koszt.  Rodzic mógłby 

płacić tylko za wsad do kotła, czyli do każdego posiłku dodajemy 6 zł dziennie licząc, że będzie to 5 

dzieci, które w każdym z tych siedmiu oddziałów będą chciały korzystać z opieki przedszkolnej.  

Nie sądzę, żeby było ich więcej, mamy dodatkowy koszt 44.000 zł. W przypadku oddziałów powyżej 

5 godzin rodzice płacą złotówkę za jedną godzinę. Wyliczenie to jak najbardziej dokładnie 

wiarygodnie Państwu przedstawiam tą stronę dochodową. Zwróćcie Państwo uwagę, jaka jest 

różnica w dochodach i wydatkach w przypadku tych pięciu dzieci w 7 oddziałach. Pragnę zwrócić 

uwagę, iż takie ankiety, takie analizy były wykonywane w ciągu kilku ostatnich lat budżetowych. 



Potwierdzam, że Pani Dyrektor również takie wnioski składała i nie było to działanie jednorazowe. 

Ale z drugiej strony zwróćcie Państwo uwagę, że ci z rodziców, którzy dzisiaj chcą aby ich dzieci 

chodziły do oddziału w 8 czy 9 godzinnego, nie muszą swoich dzieci posyłać do Ciołkowa.  

W Pudliszkach mamy cztery oddziały 8 godzinne a w Krobi dzisiaj już 9. Między innymi ze względu 

na brak miejsc utworzyliśmy dzięki projektowi kolejny oddział, który funkcjonuje przy żłobku. 

Razem mamy 13 oddziałów zapewniających opiekę powyżej 5 godzin. Do tego dodajmy jeszcze dwa 

Przedszkola Niepubliczne. Niepubliczne dlatego, że nie są prowadzone przez Gminę, ale dotowane 

przez Gminę. Z naszych środków zapewniamy utrzymanie w 15 oddziałach. Jest to ponad 300  

miejsc dla dzieci w oddziałach powyżej pięciu godzin.  Po odjęciu tych dochodów jest koszt 500.000 

zł. Ostatnie tygodnie też spędziliśmy na pracach nad projektem budżetu. Nie będę powtarzał jaka 

jest sytuacja, każdy z Państwa myślę, że doskonale sobie z tego zdaję sprawę jaki jest koszt 

związany z funkcjonowaniem oświaty. Często się pojawiają sformułowania demagogiczne. że się 

oszczędza na dzieciach, na oświacie. Przedstawiam dwie informacje z roku 2020 czyli obecnego 

roku budżetowego. Do oświaty dopłacamy 6.800.000 zł. Być może wystąpią oszczędności jeszcze na 

dowozach, lecz będzie to kwota na pewno ponad 6.000.000 zł w roku 2021. Zwróćcie Państwo 

uwagę, o tym  mówiłem przy pracach nad budżetem, że nie mamy zbilansowanych wszystkich 

wydatków, które nas w 2021 roku czekają. Czyli wydatków między innymi na urlopy dla 

poratowania zdrowia bo w ostatnich tygodniach kolejne wnioski się pojawiły, czy wydatków na 

wzrost wynagrodzeń dla pracowników. Zaplanowano jedną inwestycję w kwocie 5.000 zł dotyczącą 

wymiany pieca centralnego ogrzewania w szkole w Starej Krobi. Więc myślę, że argument,  

że oszczędza się na oświacie jest troszeczkę nie na miejscu. Dla przykładu na kolejnym slajdzie 

przedstawiono wydatkowanie  środków z zakresu  pomocy społecznej. Też dokładamy, ale 3 razy 

mniej, więc oświata jest, była i pewnie będzie największą i najpoważniejszą pozycją w naszym 

budżecie. Nie sądzę, aby w najbliższych latach cokolwiek się tutaj miało zmienić. Dziękuję bardzo. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo Panu Skarbnikowi. Szanowni Państwo w tym momencie proszę Przewodniczącą 

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Radną Genowefę Skrobałę o wyrażenie opinii komisji na 

temat projektu uchwały.  W następnej części otworzymy dyskusję. 
 
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Genowefa Skrobała: 
 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Komisja Oświaty i Spraw 

Społecznych obradowała nad projektem uchwały po raz ostatni w dniu dzisiejszym i w wyniku 

głosowania 3 osoby były za przyjęciem projektu uchwały, 4 osoby wstrzymały się od głosu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo. Czyli opinia komisji jest pozytywna. Proszę o zabranie głosu Radnego Mariana 

Toporowicza. 

 

Radny Marian Toporowicz: 

 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Pan Skarbnik wspomniał, że potrzeba 

będzie wymienić piec. Myślę, że ta szkoła czy będzie w trakcie likwidacji czy nie, to trzeba będzie 

coś zrobić. Nie możemy wyliczać, że tam jest piec. Pani Dyrektor nie słyszałem, żeby ktoś mówił,  

że Pani nie dba o tę szkołę. Byłem tam i jest naprawdę przestrzennie, ładnie, bardzo piękna szkoła  

z boiskiem. Myślę, że nawet ładniejsza niż w Pudliszkach. Muszę Pani pogratulować, że Pani tak 

dbała o ten teren, nawet lepiej niż o szkołę w Pudliszkach. Kilka lat podejmowano starania  



o przedszkole. Chciałbym zadać pytanie Panu Burmistrzowi. Ile zgłoszono do przedszkola 

wniosków lub podejmowano rozmów o utworzenie ośmiogodzinnego system nauczania? Pani 

Dyrektor deklaruje, że w szkole w Pudliszkach jest dużo dzieci. Jeśli szkoła w Ciołkowie będzie 

zlikwidowana, to dodatkowych tras dojazdu do szkoły jeszcze przybędzie. Rodzice mówią,  

iż od trzeciego roku życia dzieci uczęszczają do przedszkola w Pudliszkach, ponieważ mają wybór 

czy pracować czy nie pracować. Dlatego w Ciołkowie w szkole i przedszkolu, nie ma dużo dzieci. 

Myślę, że w szkole w Pudliszkach też nie będzie tyle najmłodszych dzieci, ponieważ dzieci  rodziców 

pracujących  nie będą uczęszczać do przedszkola. Jeśli miałbym takie małe dziecko to też bym nie 

rozdzielał. Uważam, żeby do jednej klasy chodziły cały czas. Myślę, że ta szkoła powinna dalej 

istnieć. Pan Skarbnik przedstawia wszystko w systemie wyliczania. Jakby  policzyć wydatki  

na oświatę, to każda gmina, całe państwo funkcjonuje dzięki dotacji. Nauki nie możemy przeliczyć 

na pieniądze. Musielibyśmy wtedy w gminie Krobia zlikwidować połowę szkół albo i więcej, żeby 

nam się to opłaciło. To nie jest system zarabiający. Dzieci mają się uczyć. Trudno jeśli straty są,  

bo w każdej gminie są straty, wszędzie, niektóre z góry są narzucone. Nie można powiedzieć, żeby 

ograniczać nauczycieli tych bo straty przynosi taka szkoła. Dzieci mają duże boisko i zapraszam 

wszystkich radnych do Ciołkowa zobaczyć  jaka jest szkoła, jaki teren. Problem z przedszkolem był 

już wiele lat temu, tak jak wspomniała Pani Dyrektor, dzieci zapisywane są ale jak jest 

ośmiogodzinny system. Myślę, że radni przemyślą decyzję o likwidacji tej szkoły. Jestem w obwodzie 

tej szkoły, ale za chwilę może zajść konieczność aby każdy obwód do likwidacji szkoły 

przygotować.. Jeśli tak będziemy przeliczać, że na  pieniądze, a myślę że ten piec i czy ta szkoła 

będzie czy nie, to obiekt tak trzeba będzie utrzymywać. Dziękuję bardzo.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie głosu Radnego Jana Mikołajczaka.  

 

Radny Jan Mikołajczak: 

 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Ja chciałbym się również podzielić  

z Państwem swoimi spostrzeżeniami bo przeszedłem ten trudny czas w 2005 roku, kiedy była 

likwidowana szkoła w Chwałkowie. Miałem kolego Marianie podobne obawy, tak jak ty na dzisiaj. 

Był też przede wszystkim argument taki, że jest bardzo mało dzieci. Dzisiaj jest podobna sytuacja. 

Też były burzliwe dyskusje i wypowiedzi, że przeliczano na pieniądze. Po roku, po dwóch 

rzeczywiście doszedłem do wniosku, że jednak urząd czy Burmistrz mieli rację. Rzeczywiście ta 

garstka dzieci, która tam pozostała, nie miała racji bytu. Były obawy rodziców też, że dzieci pójdą 

do Krobi. Dyskutowano na różnych spotkaniu, bo też tych spotkań było wiele. Potem czy na ulicy 

czy gdziekolwiek zarzucano, że dzieci będą źle lub gorzej traktowane w szkole w Krobi. Po roku,  

po rozmowach z tymi rodzicami, którzy wyrazili, że są bardziej zadowoleni  z poziomu  nauczania 

i przebywania w ich dzieci w szkole w Krobi. Określono, że dzieci z tej zmiany są zadowolone. 

Byłem tym zaskoczony, ale taka naprawdę było ich szczera wypowiedź. Rozumiem Wasze obawy, 

ale myślę, że w ten argument, że jest mała liczba dzieci jest najważniejszy. Pieniądze tak jak 

mówiłeś chyba nie są nigdy wyznacznikiem, a dla nas każdego radnego dzieci są najważniejsze. 

Myślę, że musimy tą sytuację zrozumieć bo naprawdę po pewnym czasie zmieniłem swój punkt 

widzenia na  to co się wtedy działo. Obawy, które mieli rodzice jeszcze raz to powtórzę nie 

potwierdziły się. Też te obawy miałem ale rzeczywiście myślę, że byłem w błędzie.  Zagłosujemy tak, 

jak każdemu sumienie na to pozwoli. Dziękuję bardzo.  

 

 

 

 



Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie głosu Radnego Sławomira Gembiaka.  

 

Radny  Sławomir Gembiak: 
 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Panie i Panowie zebrani do tej sali. Reorganizacja 

systemu oświaty albo inaczej mówiąc likwidacja szkoły w Ciołkowie to jest poważny problem,  

z którym się od pewnego czasu chcemy zmierzyć i zmierzamy. Jest wiele plusów. Jest wiele za  

i przeciw. Dla mnie osobiście dość takim dominującym faktem, o którym mówiłem wielokrotnie  

i dającym dużo do myślenia, jest obojętność rodziców z tego okręgu szkolnego  Szkoły Podstawowej 

w Ciołkowie w obliczu zbliżającej się likwidacji szkoły. Na  zebraniach, które się odbyły była 

bardzo mała ilość rodziców, która mogłaby się wypowiedzieć na temat tej likwidacji szkoły.  

To mnie zastanawia. Wrócę teraz jeszcze do wystąpienia Pani Dyrektor, wyrażając szacunek do 

Pani Dyrektor i do tego co tam się stało w Ciołkowie i do tego jak wygląda szkoła w Pudliszkach. 

Porównując te obydwa budynki, bo nie mówimy o całej szkole w Pudliszkach, lecz o tym mniejszym 

budynku, gdzie są te dzieci z klas 1-3, są to budynki podobne, dające podobną ofertę oświatową  

dla tych dzieci, które prawdopodobnie, jeżeli ta szkoła zostanie zlikwidowana, trafią do szkoły  

w Pudliszkach. Radny Marian Toporowicz zwraca uwagę też na boisko, które w Ciołkowie jest 

doskonałym boiskiem na realizację zabaw i gier oraz na przebywanie dzieci podczas przerw. 

Natomiast w szkole w Pudliszkach ten plac przyszkolny jest mniejszy i tam zdecydowanie gorzej  

to wygląda. Ale musimy pamiętać o tym, że dzieci w klasach 1-3 nie mają przerw o jednakowym 

czasie, więc tutaj są takie podobieństwa, przeciwieństwa. Dodać należy również, że w szkole  

w Pudliszkach są dwie sale sportowe, gdzie dzieci mogą realizować wychowanie fizyczne.  

Pod jednym względem lepiej, po drugim już będzie gorzej. Lecz są to rzeczy, na które musimy 

zwrócić uwagę,  trudny problem. Liczby, które przedstawił Pan Skarbnik mówią wiele za siebie. 

Rodzice, jak stwierdził Pan Marian Toporowicz też praktycznie wyboru nie mają bo jeżeli chcą 

pracować to można to dziecko posłać do przedszkola ośmiogodzinnego i wtedy mają wybór 

Pudliszki lub Krobia. Nie wiadomo czy w pozostałych miejscowościach w naszej gminie też byłaby 

taka chęć wyrażona przez rodziców do utworzenia przedszkola ośmiogodzinnego. Więc tutaj nie 

wiadomo czy to mnożyć razy 7 czy mnożysz razy 2 czy razy 3. Mam wiele wątpliwości na temat roli 

organizacji. Jednak wrócę do początku mojej wypowiedzi. Najbardziej dająca mi do myślenia jest 

bardzo niska frekwencja rodziców na spotkaniach konsultacyjnych. Fakt jest taki, że trafiliśmy  

w dość złym momencie na robienie takiej reorganizacji bo mamy czas pandemii i trudno, wręcz jest 

niemożliwe, żeby zrobić ogólne spotkanie z rodzicami. A myślę, że to byłoby najlepszym wyjściem, 

żeby się dowiedzieć, żeby mieć obraz, pogląd rodziców należących do tego obwodu szkolnego.  

Ale jest to jest to niemożliwe po dzisiejszej sesji. Mam nadzieję, że dojdzie do jakiegoś spotkania, 

czasu w konsultacji z rodzicami, gdzie dowiemy się o wielu innych rzeczach, których jeszcze dzisiaj 

nie wiemy. Dlatego wymagany jest czas na to, żeby te spotkania były zorganizowane w sposób 

online albo korespondencyjny. Nie wiem jak, jeszcze nie mam pomysłu na to, ale myślę, że tego 

wymagałby ten problem. Zabrakło nam również spotkania i rozmowy z nauczycielami pracującymi 

w Szkole Podstawowej w Ciołkowie. Byli nauczyciele na spotkaniu z Burmistrzem, gdzie dwoje 

nauczycieli się wypowiedziało. Zabrakło rozmowy z kadrą, całą kadrą tam pracującą,  jaki jest ich 

pogląd czy tą szkołę zamykać czy nie. Powtarzam mam wiele wątpliwości i myślę, że wielu tutaj 

zgromadzonych na tej sali też ma duże wątpliwości. Dziękuję bardzo. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych jeszcze chciałby zabrać głos? W dniu dzisiejszym  

do Przewodniczącego Rady wpłynął wniosek podpisany przez jak z tego wniosku wynika rodziców, 



których dzieci uczęszczają do szkoły w Ciołkowie dotyczący likwidacji tej szkoły. Chciałem tylko 

publiczne o tym poinformować i przekazałem Państwu na tablety skan tego pisma. Proszę bardzo 

Panie Burmistrzu o zabranie głosu. 

 

Burmistrz Krobi Łukasz Kubiak: 
 

Szanowni Państwo. Chciałbym tylko doprecyzować, że poza pismem, o którym wspomniał Pan 

Przewodniczący, wpłynął też wniosek do mnie podpisany przez sołtysa Kuczyny Pana Stanisława 

Janowicza o następującej treści: „Mieszkańcy zwracają się z prośbą do Burmistrza aby przedszkole 

w Ciołkowie było czynne dla dzieci 8 godzin, a nie 5, jak jest to dotychczas. Wtedy dzieci nie będą 

uciekać do Pudliszek, bo w Ciołkowie mają dobre warunki. Mamy, które mają dzieci w przedszkolu, 

chcą iść do pracy, więc chodzi tylko o te 8 godzin. Prosimy rozpatrzyć wniosek pozytywnie”. 

Szanowni Państwo, cały czas też trwa procedura, konsultacji i rozmów. Szanowni Państwo,  

na bieżąco przekazuję informacje, którymi dysponujemy, które uważam za istotne w przedmiocie 

tego projektu uchwały, jak to powiedział Pan Przewodniczący i Pan Kierownik Łukasz Burkiewicz - 

uchwały intencyjnej o zamiarze likwidacji. Cały czas trwają konsultacje, o których mówił radny 

Sławomir Gembiak. Zgadzam się z nim całkowicie, ponieważ one będą trwały. Musimy się 

zastanowić w jaki sposób je prowadzić. Wszyscy rodzice tego obwodu wspólnego będą imiennie,  

za dowodem doręczenia, poinformowani o jakikolwiek decyzjach, którą dzisiaj za chwilę Państwo 

podejmujecie. Zastanowić musimy się jaką ewentualnie płaszczyzną do dyskusji dysponujemy,  

ze względu na stan epidemii jaki trwa od połowy marca. Szanowni Państwo, staramy się te środki 

wykorzystywać. Powiem Państwu, iż  aktualnie nasze dzisiejsze posiedzenie sesji ogląda pięcioro 

osób. To tak tylko tytułem informacji o tych konsultacjach. Pan Radny Sławomir Gembiak 

powiedział o wątpliwościach. Oczywiście Szanowni Państwo nie sposób nie mówić  

o wątpliwościach jeżeli podejmujemy uchwałę o zamiarze likwidacji szkoły. Tak, są te wątpliwości. 

Myślę, że te informacje i argumenty przedstawiamy także Państwu od kilku tygodni. Mają one jakiś 

sens określony jakiś cel i  są zasadne. Myślę też o racjonalnym i rozsądnym podejściu wspólnie  

z Państwem do naszej służby w samorządzie na rzecz mieszkańców. Pan Skarbnik odniósł się 

w swojej wypowiedzi do tematu bilansu kosztów w naszej oświacie. Bardziej mówił o tym,  

że odpowiadamy trochę na zarzuty. Także mówi się, chociaż są to pojedyncze glosy, że Gmina 

Krobia bardziej oszczędza na oświacie. Sami Państwo widzą, że te wyliczenia miały zadać kłam 

temu, że tak nie jest. Ani Gmina Krobia, ani inne gminy, powiaty czy samorządy wojewódzkie, na 

oświacie w naszym kraju nie oszczędzają. Wręcz przeciwnie, staramy się o jak najlepsze warunki  

do opieki tak nad naszymi dziećmi i zapewnienia odpowiedniego poziomu edukacji. Dzięki naszym 

wspaniałym pedagogom, wspaniałym rodzicom oraz dzięki Państwa zaangażowaniu te warunki 

staramy się wspólnie spełniać. Zawsze się mówi, że mury nie są najważniejsze. Najważniejsze jest 

to, kto w tych murach będzie uczył i to jest najważniejsze.  Szanowni Państwo taki jest poziom oferty  

opiekuńczo-wychowawczo-dydaktycznej i takie musimy podjąć wszystkie starania. Dziękuję Pani 

Dyrektor Bogumile Szolc i Pani Kierownik Irmie Wiśniewskiej oraz wszystkim innym dyrektorem 

naszych placówek za taką opiekuńczą, wychowawczą, dydaktyczną troskę. Aby ta oferta i te 

starania były jak najlepsze, zależne one były od dobrej współpracy z Radnymi wszystkich kadencji.  

I za tę współpracę dziękuję. Dziękuję też za wypowiedź Panu Janowi Mikołajczakowi, który też był 

w trudnej sytuacji w 2008 roku. Szanowni Państwo, każda sytuacja jest inna i każda się różni. Inne 

uwarunkowania są w Ciołkowie, a inne były w Chwałkowie, jeszcze inne w Sułkowicach.  

Przy tworzeniu jednego obwodu wspólnego nie możemy patrzeć jakie są ogranicza dla naszego 

własnego podwórka, tylko patrzeć jaki mamy problem globalny. Mam na myśli ograniczania 

związane z naszymi gminnymi wydatkami. Celowo prosiłem, aby w uzasadnieniu do projektu 

uchwały omawianej na spotkaniach od kilku tygodni nie uwzględniać zasadniczo kosztów, tylko 

wyjść od niżu demograficznego. Szanowni Państwo, tak jak powiedziała Pani Dyrektor, wybory 

należą do rodziców dzieci tego obwodu. Dzisiaj mówimy o szkole w Ciołkowie, a patrząc na 



wszystkie nasze miejscowości to mamy podobny problem z 5 godzinnym systemem w przedszkolach.  

Zwracając się do Pana Radnego Mariana Toporowicza chciałbym powiedzieć, że są prowadzone 

konsultacje. Tak jak Pan Skarbnik przedstawił na przykładzie ankiet, konsultacje realizowano  

w ostatnich kilku, kilkunastu latach, w tych wszystkich miejscowościach, w których są oddziały 5 

godzinne. Różnie było z zainteresowaniem prowadzenia oddziałów 8 godzinnych. W większości 

rodzice są za tym aby oddziały funkcjonowały do 5 godzin. Byli też rodzice, którzy chcieliby aby 

dany oddział funkcjonował dłużej. Argumenty przedstawiano podobne. Wracając do Ciołkowa, 

należy zwrócić uwagę, że budynek jest cały czas. Elewacja wymagać będzie naprawy oraz 

konieczna będzie wymiana pieca. Dzisiaj rozmawiamy o wydatkach na oświatę. Jeżeli zakładamy 

perspektywę funkcjonowania oddziału przedszkolnego i szkoły, to też załóżmy perspektywę zmiany 

mediów czy termomodernizacji budynku czy terenów wokół. Dzisiaj zakładamy jaka będzie 

perspektywa obiektu, a widzieli Państwo jakie mamy dostępne, bardzo małe środki na inwestycje  

w oświacie. Dostępne środki finansowe pozwalają na bieżące funkcjonowanie placówek, zgodnie  

z ustawowymi przepisami prawa oraz na wynagrodzenia wszystkich pracowników. Szanowni 

Państwo, kwestia dyskusji i debaty jest sprawą otwartą. Kwestia argumentów i przekonań własnych 

zawsze jest kwestią subiektywnej oceny. Każdy z Państwa Radnych też subiektywnie podchodzi  

do tego tematu. Ja to szanuję i mają Państwo pełną autonomię w podejmowaniu decyzji jako Rada 

Miejska. Jestem zobowiązany jednak uczciwie Państwu przedstawić argumenty. Szanowni Państwo, 

bez względu na podjętą przez Państwa decyzję, będziemy globalnie przedstawiać dane o sytuacji 

 w oświacie i wychowaniu.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję Panie Burmistrzu. Czy ktoś z Państwo Radnych jeszcze chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Pozwolę sobie zabrać głos w dyskusji. Jestem radnym kolejną kadencję. Uczestniczyłem też  

w trudnych spotkaniach, które były organizowane  w Chwałkowie w związku z zamiarem likwidacji 

szkoły. Byłem świadkiem tych zmian, które tam następowały. Byłem też radnym, który głosował za 

likwidacją tej szkoły. Argumenty, które tam padały za likwidacją, dzisiaj rzeczywiście okazują się 

prawdą. Uczę uczniów, którzy pochodzą z Chwałkowa, którzy równie dobrze jak uczniowie z innych 

miejscowości, w tym i uczniowie z Krobi, radzą sobie z nauką i funkcjonowaniem w szkole. Żadnego 

zagrożenia nie powinniśmy więc się obawiać. Patrząc na przykład, o którym dzisiaj mówimy, 

dotyczący zamiaru likwidacji, chcę rozmawiać i ustalić czy rzeczywiście na końcu tego procesu 

pojawi się uchwała dotycząca likwidacji szkoły. Dzisiaj formalnie poprzez to, czy zdecydujemy się 

poprzeć tą uchwałę, rodzice dzieci uczęszczających do tej placówki zostaną skutecznie 

poinformowani o rozpoczęciu procesu likwidacji. Podjęcie uchwały o zamiarze likwidacji  szkoły to 

moment, w którym zbierzemy większą ilość danych, o których Radny Sławomir Gembiak mówił. 

Dziś mamy ich wystarczająco dużo według mnie aby ten proces rozpocząć. Po jej podjęciu  

będziemy mogli jeszcze raz ocenić reorganizację szkoły, bo to jest też ważne. Proszę Państwa, 

dzisiaj mamy 31 dzieci w szkole w Ciołkowie. Zadałem pytanie na Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych i dzisiaj chciałbym je powtórzyć wszystkim Państwu - dlaczego mamy tylko tyle dzieci? 

Chciałbym na tym skończyć moją wypowiedź. Ale na koniec jeszcze jedno zdanie, które też dzisiaj 

padło. Byłem w piątek na spotkaniu z rodzicami, na które byłem zaproszony przez Pana Burmistrza. 

Było to spotkanie z rodzicami dzieci, które uczęszczają do szkoły w Ciołkowie. Mam bardzo 

mieszane uczucia po nim przede wszystkim dlatego, że tylko dwoje rodziców zdecydowało się na to, 

żeby wypowiedzieć się na temat funkcjonowania szkoły w Ciołkowie i dalszego jej istnienia. 

Pomimo moich próśb, a osoby, które były na tym spotkaniu mogą to potwierdzić, żeby usłyszeć z ust 

rodziców dzieci uczęszczających do Ciołkowa konkretne stanowisko, nie usłyszałem ich więcej niż 

dwa. Co do samych stanowisk to w wypadku jednego z rodziców dotyczyło ono bezpieczeństwa 

dziecka niepełnosprawnego. Myślę, że Burmistrz odpowiedział w sposób najbardziej celny jaki 

mógł. Przecież w szkole w Pudliszkach ta sama Pani będzie opiekować się tym dzieckiem i będą 



pracować ludzie, którzy się najlepiej ze wszystkich się na tym znają czyli pedagodzy. 

Podsumowując, jestem pracownikiem oświaty i też mam wątpliwości. Miałem je też w roku 2008. 

Ale jestem też samorządowcem i muszę na pewne rzeczy szerzej popatrzeć. To, że my dzisiaj 

dokładamy do gminnej oświaty 6 800 000 zł  to nie jest najważniejsze w tym wszystkim, ale należy 

ten fakt również brać pod uwagę w dyskusji. Rzeczywiście jak padło już wiele razy, dobro dziecka 

jest najważniejsze, ale to według mnie jest zapewnione. Na dobro to musimy spojrzeć wyważając 

swoją decyzje przy głosowaniu. Dziękuję.  

 

Czy jeszcze ktoś chciały na koniec zabrać glos? Nie widzę. W związku z tym zamykam dyskusję. 

 

Głosowanie uchwały Nr XXVII/215/2020 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 listopada 2020 roku  

w sprawie zamiaru likwidacji szkoły podstawowej filialnej w Ciołkowie z klasami integracyjnymi 

przy Szkole Podstawowej im. Stanisława Fenrycha w Pudliszkach z klasami integracyjnymi.  

Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 10 głosów „za” 2  przeciwne i 2 wstrzymujące się.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. Pani Radna Patrycja Kapała zgłasza wątpliwości 

odnośnie swojego głosowania. W takim wypadku będziemy musieli zagłosować jeszcze raz, jeżeli 

Pani ma inne zdanie niż wyraziła przed chwilą. Z tego względu, że Pani Radna się pomyliła, będę 

pytał o decyzję każdego radnego, zgodnie z listą obecności. Proszę też pracownicę biura rady  

o rejestrowanie głosowania, ponieważ nie możemy przeprowadzić ponownego głosowania 

elektronicznie. Szanowni Państwo, będę pytał poszczególnych Państwa Radnych czy jesteście za 

uchwałą, przeciw czy się Państwo wstrzymujecie. Nieobecny jest Lech Bem. Ja jestem za podjęciem 

tej uchwały. Następnie Radny Jerzy Gałęzowski – „Za” - dziękuję, Radny Sławomir Gembiak – 

„Wstrzymuje się”„ - dziękuję, Radny Grzegorz Jesiak – „Za” - dziękuję, Radna Patrycja Kapała  - 

„Wstrzymuję się” - dziękuję, Radny Jan Mikołajczak – „Za” - dziękuję, Radny Roman Olejniczak – 

„Za” - dziękuję, Radna Izabela Pazoła „Wstrzymuję się” - dziękuję, Radny Mariusz Ruta – „Za”-  

dziękuję, Radna Genowefa Skrobała – „Za” - dziękuję, Radna Renata Szulc – „Za” - dziękuję, 

Radny Marian Toporowicz – „Przeciw” - dziękuję, Radny Hieronim Urbański – „Za”- dziękuję, 

Radny Leszek Włodarczyk – „Za” - dziękuję. 10 głosów „Za”, 3 wstrzymujące się, 1 głos 

przeciwny. Stwierdzam, że takim stosunkiem głosów uchwała została podjęta. 

 

W punkcie  7 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XVII/123/2008 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 18 lutego 2008 roku w sprawie zasad udzielania stypendiów dla uczniów. 

Proszę Państwa to jest projekt, który przygotowało biuro rady. Porządkuje on sytuację, która 

nastąpiła od 1 września, kiedy stypendia za wyniki w nauce oraz za wyniki sportowe zostały 

przeniesione do szkół podstawowych. Proszę o zabranie głosu panią Przewodniczącą Komisji 

Oświaty i Spraw Sp0łecznych w celu wyrażenia opinii komisji na temat projektu. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Genowefa Skrobała: 

 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo.  Komisja Oświaty i Spraw 

Społecznych obradowała w dniu 26 listopada2020 r.  i powyższy projekt uchwały zaopiniowała 

jednogłośnie pozytywnie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo. Czyli jest pozytywna opinia komisji. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos? Nie widzę. W związku zamykamy dyskusję. Przedstawię treść uchwały. 

Uchwała Nr XXVII/ 216/020 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 listopada 2020 roku w sprawie 

uchylenia uchwały Nr XVII/123/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 18 lutego 2008 roku w sprawie 



zasad udzielania stypendiów dla uczniów. Proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku tych  

z Państwa którzy są za podjęciem tej uchwały. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? W związku  

z problemem przeprowadzenia głosowania elektronicznie jeszcze raz poproszę Państwa,  

dla porządku prawnego, o zagłosowanie jak w poprzednim punkcie. Będę zapisywał imienne 

głosowania do protokołu. Zapytuję, kto z Państwa Radnych jest za? Kto przeciw? Kto wstrzymuje 

się od głosu? Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XVII/123/2008 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 18 lutego 2008 roku w sprawie zasad udzielania stypendiów dla uczniów. 

Ja jestem za podjęciem tej uchwały. Radny Jerzy Gałęzewski – „Za”, Radny Sławomir Gembiak – 

„Za”, Radny Grzegorz Jesiak – „Za”, Radna Patrycja Kapała – „Za”, Radny Jan Mikołajczak – 

„Za”, Radny Roman Olejniczak – „Za”, Radna Izabela Pazoła – „Za”, Radny Mariusz Ruta – 

„Za”, Radna Genowefa Skrobała – „Za”, Radna Renata Szulc – „Za”, Radny Marian Toporowicz 

– „Za”,  Radny Hieronim Urbański – „Za”, Radny Leszek Włodarczyk – „Za”. Stwierdzam,  

że 14 głosami „za” uchwała została podjęta. 

 

W punkcie 8 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Gostyńskiemu. Proszę o zabranie głosu wice przewodniczącą Komisji Budżetu Renatę Szulc w celu 

wyrażenia opinii komisji na temat projektu. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu Renata Szulc: 

 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Komisja budżetu nad projektem uchwały 

obradowała w dniu dzisiejszym w obecności pięciu członków komisji. Wszyscy głosowali za 

 

Dziękuję bardzo Pani przewodniczącej. Otwieram dyskusję. Czy ktoś Państwa radnych chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym zamykam dyskusję. Głosowanie uchwały  

Nr XXVII/217/2020 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 listopada 2020 roku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu. Proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku 

tych z Państwa, którzy są „za” podjęciem uchwały. Kto z państwa jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Stwierdzam, że 14 głosami „za” uchwała została podjęta. 
 

W punkcie 9 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dopłaty do taryfowej grupy odbiorców usług 

w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków. Proszę o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Rolnictwa i  Rozwoju Gminy  radnego Hieronima Urbańskiego w celu wyrażenia opinii  

o projekcie uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy Hieronim Urbański: 

       

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Opinia Komisji Rolnictwa i Rozwoju 

Gminy jest pozytywna 5 głosów „za” jeden członek komisji nie brał udział w posiedzeniu. Dziękuję 

bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu. Otwieram dyskusję. Szanowni Państwo czy ktoś  

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym zamykam dyskusję. 

Głosowanie uchwały Nr XXVII/218/2020 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 listopada 2020 roku  

w sprawie dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego odprowadzania 

ścieków. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały? Proszę o podniesienie ręki naciśnięcie 

i przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” uchwała została 

podjęta. 



 
 

W punkcie 10 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/148/2019 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 18 grudnia 2019 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krobia  na lata 2020 – 2030. Proszę o zabranie głosu w celu wyrażenia opinii 

komisji o projekcie uchwały oraz autopoprawki wice przewodniczącą Komisji Budżetu  radną 

Renatę Szulc. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu Renata Szulc: 
 

Panie Przewodniczący,  Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Komisja Budżetu obradowała nad 

projektem uchwały i autopoprawki w dniu dzisiejszym w obecności pięciu członków komisji 

pozytywnie wszyscy głosowali pozytywne. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej.  Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zadać pytanie dotyczące samego projektu uchwały oraz autopoprawki? Nie widzę.  W związku z tym 

zamykam dyskusję. Przeprowadzimy dwa głosowania. W pierwszej kolejności głosowanie 

autopoprawki do uchwały Nr XXVII/219/2020 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 listopada 2020 

roku w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/148/2019 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 18 grudnia 2019 

roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2020-2030.  

Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem autopoprawki? Proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku tych z Państwa, którzy są „za” przyjęciem autopoprawki. Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” przyjęto autopoprawkę. Głosowanie uchwały  

Nr XXVII/219/2020 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 listopada 2020 roku sprawie zmiany uchwały 

Nr XVIII/148/2019 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 18 grudnia 2019 roku w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Krobia lata 2020-2030 proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem tej uchwały. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Stwierdzam, że 14 głosami „za” uchwała została podjęta. 

 

W punkcie 11 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetowej Gminy Krobia na rok 

2020. Proszę o zabranie głosu w celu wyrażenia opinii komisji o projekcie uchwały oraz 

autopoprawki wice przewodniczącą Komisji Budżetu  radną Renatę Szulc. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu Renata Szulc: 
Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Komisja budżetu nad projektem 

uchwały głosowała w dniu dzisiejszym w obecności 5 członków komisji wszyscy głosowali za 

dziękuję 

 

Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej.  Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos w temacie autopoprawki oraz projektu uchwały? Nie widzę. W związku z tym zamykam 

dyskusję. W pierwszej kolejności przeprowadzimy głosowanie  autopoprawki do uchwały Nr 

XXVII/220/2020 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 listopada 2020 roku w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Gminy Krobia na rok 2020. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem autopoprawki 

proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał ? 

Stwierdzam, że 14 głosów „za” autopoprawka została przyjęta. Głosowanie uchwały  

Nr XXVII/220/2020 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 listopada 2020 roku w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Gminy Krobia rok 2020. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały 



proszę o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, 

że 14 głosami „za” uchwała została podjęta. 

 

W punkcie 12 rozpatrzenie projektu uchwały Nr XXVII/221/2020 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 

listopada 2020 roku w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/361/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 

28 kwietnia 2014 r. w sprawie zwolnień przedmiotowych od podatku od nieruchomości na terenie 

Gminy Krobia w ramach zasady de minimis. Proszę o zabranie głosu w celu wyrażenia opinii 

komisji o projekcie uchwały wice przewodniczącą Komisji Budżetu  radną Renatę Szulc. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej.  Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos w temacie projektu uchwały? Nie widzę. W związku z tym zamykam dyskusję.  

Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „ za” uchwała została 

podjęta. 
 

W punkcie 13 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/61/2015 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 24 czerwca 2015 roku w sprawie określenia szczegółowych zasad sposobu 

i trybu umarzania odraczania lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Krobia lub jej jednostkom podległym oraz 

wskazania organu do jego do tego uprawnionego. Proszę o zabranie głosu w celu wyrażenia opinii 

komisji o projekcie uchwały wice przewodniczącą Komisji Budżetu  radną Renatę Szulc. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 
Dziękuję bardzo Pani przewodniczącej. Czy ktoś Państw Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

W związku z tym zamykam dyskusję i przechodzimy do głosowania. Uchwała Nr XXVII/222/2020 

Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 listopada 2020 roku w sprawie zmiany uchwały Nr IX/61/2015 

Rady Miejskiej w Krobi z dnia 24 czerwca 2015 roku w sprawie określenia szczegółowych zasad 

sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych 

mających charakter cywilnoprawny przypadający gminie Krobia lub jednostkom podległym oraz 

wskazania organu do tego uprawnionego. Kto z Państwa Radych  jest za podjęciem uchwały? 

Proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Stwierdzam, że 14 głosami „za” uchwała została podjęta. 

 

W punkcie 14 informacje o naliczonych jednorazowych opłatach z tytułu wzrostu wartości 

nieruchomości w związku z uchwaleniem bądź zmianą miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w roku 2019. Informacja była prezentowana podczas komisji wspólnych. Czy ktoś  

z Państwa chciałby jeszcze zgłosić jakieś pytania? Otwieram dyskusję.  Nie widzę. W związku z tym 

zamykam dyskusję. 

 

W punkcie 15 informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2019/2020. 

Informacja także była prezentowana podczas posiedzenia wspólnych komisji. Czy ktoś z Państwa 

chciałby jeszcze zgłosić jakieś pytania doprecyzowujące? Otwieram dyskusję. Nie widzę. W związku 

z tym zamykam ten punkt. 
 

W punkcie 16 wolne głosy i wnioski.  

 

Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos ? Nie widzę. W związku z tym zamykam ten punkt.  



 

Punkt 17 - zakończenie.  

 

Dziękuję wszystkim Państwu, którzy przygotowali dzisiejszą sesję, Państwu Radnym za podjęte 

uchwały, Panu Burmistrzowi i jego współpracownikom za obecność na dzisiejszej sesji. Zamykam 

posiedzenie XXVII sesji Rady Miejskiej w Krobi. Dziękuję bardzo. 


